
 

 
 
 
AGENDA VERGADERING ALGEMEEN BESTUUR 
 
Datum  : 31 januari 2018 

Tijd : 9.00 – 11.00 uur  

Plaats : Bestuurskamer Regio Achterhoek 

 

CONCEPT AGENDA 
 

1. Opening en vaststelling agenda 

 
2. Verslag van de vergadering van 13 december 2017 (bijlage) 

Vaststellen van het verslag. 
 

3. Ingekomen stukken, mededelingen en mondelinge terugkoppelingen 
 Brief raad gemeente Berkelland inzake doorontwikkeling (bijlage) 

 Terugkoppeling bijeenkomst Economic Boards Oost Nederland d.d. 26 januari (zie 

bijlage, toelichting door mevrouw Veneman) 

 Op 4 september ’s middags brengt GS een werkbezoek aan de Achterhoek 

 
Regio Achterhoek 

4. Doorontwikkeling (mondeling) 

 Terugkoppeling radenbijeenkomst 16 januari 2018 

 Voortgang gesprekken met poho’s 

 Overgangsfase na de verkiezingen (mondeling bespreken). 

 
5. Lobby (bijlage) 

Kennis nemen van de lobby gerelateerde zaken en activiteiten.  

 
6. Lobbybudget (bijlage) 

Beschikbaar stellen van € 20.000 voor lobbyactiviteiten tot 1 juli 2018 ten laste van de 

projectenreserve Regio Achterhoek. 

7. Uitgangspunten programmabegroting 2019 inclusief procedurevoorstel, 

meerjarenraming 2019 – 2022 en jaarstukken 2017 (bijlage) 

Instemmen met de uitgangspunten voor autonome kosten én met de indexeringsmethodiek 
gemeenschappelijke regelingen als maximale stijging van de inwonerbijdrage.  

Kennis nemen van het procedurevoorstel én instemmen met een afwijkende procedure ten 
aanzien van de begroting 2019 waarbij uiterlijk 1 oktober aanbieden aan GS. 

 
8. Tweedaagse 13 en 14 september (mondeling) 

 

 3O samenwerking 
9. Terugkoppeling Stuurgroep 2020 van 25 januari (mondeling door P. Drenth) 

Bijgevoegd is de conceptagenda  
 

10. Goedkeuring projecten t.b.v. aanvraag Gebiedsopgave (bijlagen) 

Akkoord gaan met het indienen van 3 projecten in het kader van de gebiedsopgave. De 
projectformulieren (Innovatiefestival, Get In The Ring en verbindingsorganisatie A2020) 

worden nagezonden. 
 

 



 

 

Intergemeentelijke samenwerking 
11. Afstemmingspunten uit de poho’s (bijlage) 

Bespreken van de afstemmingspunten. 
 

12. Rondvraag en sluiting 

 
Doetinchem, 17 januari 2017 

 
Namens de voorzitter van Regio Achterhoek, 

 
 

Mevrouw S. Veneman,  

secretaris/directeur 

  



 

 
 
 
Verslag van de AB-vergadering van 13 december 2017  

 
Aanwezig : De heren M. Boumans (voorzitter), J. Bengevoord, A. Spekschoor, P. Drenth, 

A. Gerritsen (vervangt de heer G. Nijland), B. Kuster en de dames M. 
Besselink, A. Bronsvoort, M. van Haaren en S. Veneman (secretaris). 

Verslag : P. van Dun. 

   
   

1. Opening en vaststelling agenda 

De heer Boumans opent de vergadering en heet iedereen welkom. 

Het nagekomen agendapunt: “Verkenning huisvesting EU-arbeidsmigranten” wordt aan 
agendapunt 13 toegevoegd. 

 
2. Verslag van de vergadering van 8 november 2017 (bijlage) 

Het verslag wordt met dank aan mevrouw Stortelder vastgesteld. 

 
3.  Mededelingen en mondelinge terugkoppelingen 

# Op 11 april spreekt PS over nieuwe middelen in het kader van de gebiedsopgave voor de 
Achterhoek. Daaraan voorafgaand brengt PS op 4 april ’s middags een werkbezoek aan de 

Achterhoek. Het programma van dit werkbezoek op de 4e biedt een kans om PS mee te nemen 
met de thema´s die belangrijk zijn voor de Achterhoek. De Regio maakt een opzet voor een 

programma.  

# Op 19 december wordt er voor diverse gremia een informatieve bijeenkomst gehouden over de 
Transitieatlas Beroepsonderwijs en de Stadshub Achterhoek. 

 
4. Doorontwikkeling Regio Achterhoek 

Voor de bespreking van de stand van zaken vraagt de heer Boumans om een reactie van de 

leden. 
 

De heer Kuster: 
In Oude IJsselstreek leven nog vragen over hoe de Board en het Radenforum zich ten opzichte 

van elkaar verhouden. Een deel van de raad weet nu niet waar ze ja tegen zeggen en willen 
daarom uitstel. De heer Kuster is van mening dat voldoende tijd moet worden genomen voor het 

proces. Belangrijk is om de raden in januari mee te nemen in de verdere uitwerking. 

 
De heer Spekschoor: 

De raden zijn naar zijn mening goed geïnformeerd, maar de materie is weerbarstig en dat maakt 
de besluitvorming moeilijk. Discussie met de raden bij de uitwerking is zeker nog nodig. 

 

De heer Gerritsen: 
De raad van Aalten vond de aanlevering van de stukken niet overzichtelijk. Namelijk een stuk met 

amendement van het AB erbij, het advies van het college en daarnaast nog amendementen en 
moties die tussen de gemeenteraadsleden werden gedeeld. Het is nog niet gezegd dat de raad in 

december een besluit wil nemen. In de bijlage “Overzicht kanttekeningen B&W-besluiten” staat 
op pagina 1 een typefout. Punt 1 onder Aalten; ‘voordeel’ moet ‘oordeel’ zijn. 

 

Mevrouw Van Haaren: 
Mevrouw van Haaren heeft de raad van Berkelland geadviseerd niet te gaan amenderen. Doen 

andere gemeenteraden dat wel, dan ontstaat er volgens haar een lastige situatie. 
In Berkelland helpt de brief van VNO/NCW (P. Rikken, directeur Meilink Borculo) over de 

doorontwikkeling.  

 



 

Mevrouw Bronsvoort: 

In Oost-Gelre is een informerende commissievergadering gehouden waarbij de fracties vragen 
konden stellen. Binnen de raad is er nog verschil van inzicht. Enkele partijen zijn redelijk 

welwillend, anderen zien het als voorbode voor een herindeling.  
 

De heer Drenth: 

Doetinchem is nog niet aan de behandeling toegekomen doordat als gevolg van een langdurig 
debat de raadsagenda niet kon worden afgehandeld. 

 
Naar aanleiding van de ver uit elkaar liggende momenten van behandeling merkt de heer 

Gerritsen op dat het wel prettig was geweest wanneer de zeven raden meer gelijklopende 
tijdspaden hadden kunnen bewandelen. 

 

De heer Boumans: 
Belangrijk is dat iedereen ervan doordrongen is dat de samenwerking belangrijk is, dan kunnen 

we met de besluitvorming verder. Daarom zal er, wanneer in december de besluitvorming in de 
raden is afgerond, in januari veel aandacht zijn voor het betrekken van raads- en collegeleden en 

de ambtelijke organisaties bij de doorontwikkeling. 

 
5. Lobby 

# Ons lentediner was aanvankelijk gepland op 16 mei aanstaande, maar omdat op deze datum 
de gedeputeerden niet kunnen, wordt besloten dat er een nieuwe datum gezocht gaat worden. 

De aanwezigheid provincie is gewenst.(noot secr. datum blijft op advies van oa de lobbyist van 
de provincie staan, de CdK kan wel aansluiten). 
# De ‘Open Days’ in Brussel zijn een jaarlijks terugkerende lobbyactiviteit. Aan de orde kwam de 

vraag of we deze activiteit het komend jaar met Twente moeten afstemmen. Geconcludeerd werd 
dat deze activiteit het komend jaar zowel organisatorisch als programmatisch beter worden 

voorbereid. 
# Het proces rondom de Regiodeal wonen: 

Mevrouw Besselink gaf aan dat er van de door het rijk oorspronkelijk beschikbaar gestelde 900 

miljoen nog circa 300 miljoen over zou zijn. Het is nu afwachten wanneer Den Haag klaar is voor 
de ontvangst van de eerste deals. Daartoe moeten allereerst de voorwaarden en criteria op basis 

waarvan de gelden worden uitgegeven, worden gedefinieerd. 
Betrokken bewindslieden zijn Schouten (financiën) en Ollongren (proces). Daarnaast speelt EZ 

ook nog een rol bij het formuleren van de criteria. Naar verwachting worden de voorstellen voor 

de te hanteren criteria in januari in de Tweede Kamer besproken (dit is 23 januari). 
Gezien dit tijdspad is het wenselijk dat we daadkrachtig aan onze regiodeal werken opdat er in 

januari een goed stuk ligt. Bij het opstellen hiervan wordt de provincie ook meegenomen, 
alsmede de andere O’s. De deelname van de 3 O’s is overigens een vanuit Den Haag gestelde 

voorwaarde. 
 

In de stuurgroep is de samenstelling van de bestuurlijke kopgroep voor de Regiodeal besproken. 

Naar aanleiding daarvan gaf de heer Drenth aan dat erop gelet moet worden dat de kopgroep 
niet bestuurlijk teveel uit overheidsmensen bestaat. 

Aandachtspunt is verder dat de Achterhoekse politiek ook goed aanhaakt. Goede communicatie 
naar alle relevante gremia. Mevrouw Veneman gaf aan dat hier aandacht voor is, dit loopt voor 

de colleges met name via het Poho ROV.  

Mevrouw Van Haaren merkte nog op dat de Regiodeal een goed voorbeeld is om aan te tonen 
wat samenwerking kan opbrengen. Alleen krijg je zoiets nooit voor elkaar. 

# De heer Bengevoord gaf aan dat er ook actie ondernomen wordt op de lobby voor de 
grensoverschrijdende samenwerking. Op dit vlak wil staatssecretaris Knops niet alleen Limburg, 

maar ook de andere grensregio’s dienen. 
# Tijdens het vorige AB is gesproken over een aanvullende analyse van het regeerakkoord. Een 

eerste bijeenkomst daarover staat gepland voor 19 december. Strategen van Oude IJsselstreek, 

Berkelland en Bronkhorst zullen daar in ieder geval bij aanwezig zijn. 
 

 
 



 

6. Terugkoppeling ontmoeting met DB van Twente  

Op 29 november heeft het DB een goede ontmoeting gehad met het DB van Twente. Beide 
regio’s streven naar het gezamenlijk oppakken van concrete zaken. In maart komt er een 

vervolggesprek om te komen tot concrete actiepunten. Een schriftelijk verslag van de bijeenkomst 
op 29 november is nog niet beschikbaar. 

 

7. Mandatering voordracht leden EUREGIORAAD aan Regio Achterhoek 
De vergadering besprak een voorstel voor een mandaatsbesluit ‘voordracht leden 

EUREGIORAAD’. Met dit besluit mandateerden de gemeenten het AB/de Regio om na de 
komende raadsverkiezingen in 2018 de leden voor de Euregioraad bij de Euregio voor te dragen. 

Gezien de timing is besloten dit voorstel niet op dit moment aan de gemeenteraden voor te 
leggen, maar dit te koppelen aan de nieuwe ronde waarin de Euregioraadsleden moeten worden 

voorgedragen. Dus vlak na de komende gemeenteraadsverkiezingen. 

 
8. Intrekking project Grensmakelaar gebiedsopgave  

Akkoord.  
 

9. MIP T&R middelen 

De vergadering gaat unaniem akkoord met het overdragen van de nog beschikbare € 60.646,- uit 
het Regiocontract 2012-2016 aan het Poho VE. Dit bedrag wordt daartoe overgeheveld aan de 

gemeente Berkelland. Mevrouw Van Haaren garandeert een goede besteding van de gelden. 
 

10. Instellen Regiofonds bevoorschotting LEADER Achterhoek  
De vergadering stemt in met het instellen van een ‘Regiofonds bevoorschotting LEADER 

Achterhoek’, maar er werden wel een aantal kanttekeningen gemaakt. Er mogen geen extra 

kosten gemaakt worden, en het moet duidelijk zijn hoe het juridisch met dit fonds zit en wie er 
verantwoordelijk voor is. Problemen met accountants moeten namelijk worden voorkomen. 

Het in te stellen fonds gaat naar de Regio Achterhoek.  
 

11. Collegetweedaagse en C7 bijeenkomsten in 2018  

# De gezamenlijke collegedag (C7) wordt door Winterswijk georganiseerd. 
# Voor de voor 13 en 14 september geplande tweedaagse met de colleges komt er een nader 

voorstel.  
 
12. Terugkoppeling Stuurgroep 2020 van 7 december  

# Alles is er in de stuurgroep op gericht dat m.i.v. 1 juli de transitie van Achterhoek 2020 naar de 
Board gaat plaatsvinden. Tot de tijd blijft de heer Atema als voorzitter aan. 

# Voor de gebiedsopgave wil gedeputeerde Schouten in april extra middelen voor de Achterhoek 
bij PS aan vragen. De Toekomstagenda is daarvoor een belangrijke onderbouwing. De provincie 

benadrukt dat ze de ‘fijnmazige bereikbaarheid’ een belangrijk speerpunt vinden. Mevrouw 
Schouten constateerde dat de aanpak in de Achterhoek op dit punt nog niet voldoende voortgang 

en coördinatie heeft. Ze pleitte voor een koepelnotitie fijnmazige bereikbaarheid in de 

Achterhoek. 
 

13. Goedkeuring projecten t.b.v. aanvraag in het kader van de Gebiedsopgave 
Ter goedkeuring lagen er vijf projecten in het kader van de ‘Uitvoeringsagenda Achterhoek 2020 / 

Gebiedsopgave Achterhoek’ voor.  

# Veilig thuis wonen: De vergadering ging akkoord met dit project. 
#Innovatiefestival: De stuurgroep is nog niet akkoord gegaan, besluit door het AB kan nu dus 

nog niet genomen worden, maar pas nadat de stuurgroep in januari haar fiat aan dit project 
heeft gegeven.  

# Digitale beleving TOP2.0: Akkoord, Maar mevrouw Van Haaren refereerde aan het feit dat 
de koepelnotitie over de fijnmazige bereikbaarheid er niet gaat komen. De heer Drenth stelde 

voor het aan de andere O’s over te laten. 

# Asbesttrein: Ook akkoord. Wel opmerking vanuit Aalten dat het niet alleen een 
subsidieverlening voor asbestverwijdering moet zijn. In Aalten zijn daar ook eigen budgetten 

voor, en dat gaat prima samen. 



 

# Verkenning huisvesting EU-arbeidsmigranten: de vergadering ging met dit nagekomen 

voorstel akkoord, maar wel werd vanuit Berkelland de wens geuit dat dit menswaardig en niet te 
grootschalig gerealiseerd moet gaan worden. Ook wenselijk wanneer er aandacht voor (de 

bestrijding van) praktijken op het vlak van mensenhandel en het witwassen van crimineel geld 
aan gekoppeld worden. Op voorstel van het poho ROV wordt dit gedekt uit de zogenoemde 

‘krimpgelden’. 

 
14. Afstemmingspunten uit de poho’s  

# Mevrouw Van Haaren meldde dat het oude opheffingsidee dat er binnen het Poho VE ooit 
leefde nu helemaal is verdwenen. Er is nu zelfs sprake van een grote dynamiek voor een 

Achterhoek op het gebied van de VE. 
 

15. Rondvraag en sluiting 

De heer Gerritsen wees er op dat de opvatting dat de financieringssleutel 80% gemeentes en de 
twee andere O’s ieder 10% sterk leeft. Volgens hem moet er daarom bij de doorontwikkeling ook 

goed naar de verdeelsleutel worden gekeken.  
 

Vastgesteld d.d. 31 januari 2018 

 
 

secretaris,       voorzitter,   
drs. S. Veneman MBA     mr. M. Boumans MBA MPM 

 

terug naar agenda  



 

 Agendapunt 3 Brief 

 
terug naar agenda 



 

Agendapunt 3  EconomicBoard         

terug naar agenda  

Economic Board de Diamant  - 
Regio Noordrand Veluwe  
Belangrijke thema’s: Innovatie,  
Vestigingsklimaat & Branding,  
Duurzaamheid, Arbeidsmarkt 
Meer informatie over De Diaman t 

Stuurgroep Achterhoek 2020 
Belangrijke thema’s: Smart Werken,  
Wonen, Bereikbaarheid  

  Meer informatie over Achterhoek 
0 202 

Economic Board Regio Zwolle  
( EBRZ ) 
Belangrijke thema’s: Menselijk  
kapitaal, Internationalisering,  
Innovatie, Vernieuwd  
ondernemerschap (Health,  
Kunststoffen en  Agro&Food ) 
Meer informatie over EBR Z 

Strategische Board  Cleantech 
Regio Stedendriehoek 
Belangrijke thema’s: Business  
development  & I nnovatie,   
Energietransitie, Profilering  & 
Promotie, Human  C apital 
Meer informatie over   Cleantec h 

o regi 

Twente Board  
Belangrijke thema’s: Techniek,  
Duurzame arbeidsmarkt,  
Ondernemerschap, Bereikbaarheid  
& Vestigingsklimaat,  
Internationalisering 
Meer informatie over Twente Boar d 

Economic Board  FruitDelta 
Rivierenland:  
Belangrijke thema’s: Economie &  
Logistiek,  Agribusiness , Recreatie &  
Toerisme  
Meer informatie over   a FruitDelt 
Rivierenlan d 

The  Economic Board Food, Health  
and Energy 
Belangrijke thema’s: Food, Health &  
Energy en de cross - overs  
daartussen. 
Meer   informati e over The Economic   
Board Food, Health and Energ y 

Economic Board Regio  FoodValley 
Belangrijke thema’s   : Agrofood - 
industrie, Kennisinteractie, Global  
pipelines , Innovatiekracht, Branding  
& Marketing, Fysiek en sociaal  
duurzame leefomgeving 
Meer     informatie over Regio   

y FoodValle 
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ALGEMEEN BESTUUR 

 

Lobby  
 

Vergadering d.d. 

Agendapunt 

Onderwerp 

Portefeuillehouder 

: 31 januari 2018 

: 5 

: Lobby  

: De heer M. Boumans  

Voorstel: 
1. Kennis nemen van onderstaande lobby gerelateerde zaken en activiteiten.  

 
Toelichting: 

 

Regeerakkoord 
In de AB-vergadering van november 2017 is afgesproken dat het regeerakkoord met een aantal 

strategen van gemeenten zou worden doorgenomen. Er heeft overleg plaatsgevonden, waarna enkele 
aangrijpingspunten uit het regeerakkoord voor de Achterhoekse lobby zijn gedestilleerd (zie bijlage).  

In het volgende L6-overleg wordt besproken op welke manier deze punten zullen worden opgepakt.  

 
Regiodeal 

De Achterhoek sorteert samen met de provincie Gelderland en het ministerie van Binnenlandse Zaken 
voor op een Regiodeal rond de inhoudelijke opgaven Wonen/Leegstand. Er is een bestuurlijke kopgroep 

gevormd, bestaande uit vertegenwoordiging vanuit: Poho ROV (Ted Kok, Patricia Hoytink-Roubos), 

Achterhoekse corporaties (Claus Martinot), L6 (Marianne Besselink) en Stuurgroep Achterhoek2020 
(Koen Knufing). Op 17 januari vindt een brede bijeenkomst met stakeholders (3 O’s) plaats, om te 

komen tot een regionale coalitie voor de Regiodeal en uitwerking van de aanpak van de inhoudelijke 
opgaven waar we de komende jaren mee aan de slag willen. Vanuit de gemeenten zijn 

portefeuillehouders DE en ROV (alsmede de inhoudelijke ambtenaren) uitgenodigd.  
 

Over het proces en de verdeling van de financiële middelen van het Rijk is nog veel onduidelijk. Daarom 

willen we koersen op het sluiten van een deal met de minister om meerjarig commitment te krijgen op 
de regionale opgave, met vervolgens uitwerking van concrete uitvoeringsparagrafen in fases (met 

daarbij de benodigde menskracht en middelen). 
 

Werkbezoek werkgroep stedenband Amsterdam  

Op 15 december jl. bracht een drietal leden van de werkgroep stedenband Amsterdam een bezoek aan 
de Achterhoek. Dit was op initiatief van de gemeente Oost Gelre, maar de gemeente heeft de Regio 

Achterhoek er bij betrokken. Op basis van wederkerigheid is gesproken over de kansen voor 
samenwerking en eventueel het aangaan van een stedenband.    

 
Bezoek staatssecretaris Mona Keijzer aan Achterhoek 

Tijdens de begrotingsbehandeling EZ op 14 december jl. is staatssecretaris Mona Keijzer door TK-lid 

Tom van der Lee uitgenodigd om de Achterhoek te bezoeken. Op 18 januari as. wordt het mogelijke 
bezoek in de Regiegroep Smart Industry besproken vanwege haar rol als staatssecretaris van EZ. Een 

uitnodigingsbrief en programma volgen, in samenspraak met L6, zo snel als mogelijk. 
 

Lobbymomenten 

Geplande bijeenkomsten: 
 17 januari: Regionale bijeenkomst in het kader van de Regiodeal 

 24 januari: Bezoek Mark Boumans en Marianne Besselink aan Den Haag, om in gesprek te gaan 

met Kamerleden over de Achterhoek.  

 16 februari: Werkbezoek TK-commissie I&M aan Hof van Twente en Berkelland ihk van asbest. 



 
 

 9 maart: Werkbezoek DG Bestuur en Wonen (Chris Kuijpers) aan de Achterhoek. 

 4 april: Werkbezoek PS aan Achterhoek. 

 16 mei: Achterhoeks Lentediner in Den Haag.  

 4 september: Werkbezoek GS aan Achterhoek. 

 

Bijlagen 
Bijlage 1       Analyse regeerakkoord i.r.t. Achterhoekse lobbypunten 

 

 Vervolgactie: 
communicatie: 

Mededeling beslissing 
aan: 

Bijlagen: 
Meegezonden:  

Ter inzage:  
Plaats van inzage: 

 

Consequenties: 
Financieel:  

Personeel: 

Nadere informatie bij: mevr. J. Geerse of dhr. J. 

Lavalaye 

  Tel.nr.: (0314) 32 12 00 
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Aandachtspunten voor de Achterhoekse lobby 

N.a.v. het overleg met enkele gemeentelijke strategen over het regeerakkoord 
 

Profilering van de Achterhoek 
Voor de profilering van de Achterhoek in Den Haag het belangrijk om een focus te kiezen. Met de 

Uitvoeringsagenda van Achterhoek2020 is er een aantal jaren geleden gekozen voor de strategische 

focus op Smart Werken, met als belangrijkste doel ‘het draaiende houden van de economie’. Dit past 
ook bij de Achterhoek; we gaan uit van onze kracht en willen niet onze hand op houden in Den Haag. 

De komende jaren willen we dit profiel (in binnen- en buitenland) nog sterker neerzetten met de 
economische profilering rond SmartHub. In dat kader wordt ook gekeken welke landelijke (bekende) 

topmensen we kunnen verbinden aan de Achterhoek, zodat zij kunnen helpen om de kracht van de 
Achterhoek uit te dragen. 

 

Daarnaast staat de Achterhoek voor een aantal uitdagingen, waarvoor aangrijpingspunten zijn te 
vinden in het regeerakkoord. 

 
Onderwijs en arbeidsmarkt 

 Inzet op ICT en Techniek zijn voor de toekomst van de Achterhoek essentieel. Belangrijk is 

om niet alleen studenten, maar ook docenten (in PO en VO) hierin op te leiden (ontwikkelen 

lesprogramma’s op maat). Concreet om als Achterhoek op te pakken: lessen in 
programmeertaal (van belang als Smart Industry regio) en Duitse taal (van belang als 

grensregio) op basis- en voortgezet onderwijs invoeren. 
 

Economie 
 In het regeerakkoord staat dat het topsectorenbeleid zich gaat richten op: energietransitie en 

duurzaamheid, landbouw, voedsel en quantum/hightech/nano/fonotica. Er gaat geen extra 

budget naar de topsectoren, maar om regionale (economische) kansen te benutten sluit de 

Rijksoverheid wel ‘deals’ met decentrale overheden. De Achterhoek is in gesprek met Twente 
om te kijken op welke terreinen samengewerkt kan worden. Ook wordt daarbij de 

mogelijkheid onderzocht of een economische deal gesloten kan worden met het Rijk. 
Actie: de gezamenlijke inzet van Achterhoek en Twente op economisch vlak de komende tijd 

verder concretiseren en kijken waarbij het Rijk een bijdrage kan leveren. 

 
Woningmarkt 

 Het Rijk wil regionaal maatwerk leveren, ook als het gaat om de woningmarkt. Op welke 

manier het Rijk dit voor zich ziet, is nog niet duidelijk. De Achterhoek staat voor de uitdaging 
om de leefbaarheid op peil te houden, de leegstand beperken en zorgen voor voldoende 

(kwalitatief goede) woningen die passen bij de behoefte. Tegelijkertijd is energietransitie ook 
nodig in de bestaande voorraad. Daarvoor is een meerjarige aanpak nodig, waar 3 O’s zich 

aan committeren en ook provincie en Rijk een bijdrage aan leveren. Daarom wordt er een 

eerste regiodeal met het Rijk voorbereid rond deze opgaven, waarmee straks ook een beroep 
wordt gedaan op financiële middelen. Er is bij het ministerie van LNV een budget van 950 

miljoen euro beschikbaar, speciaal voor het oplossen van regionale knelpunten. De 
verwachting is dat eind januari meer duidelijk wordt over de verdeling van de middelen. 

 Actie: bouwen aan de regionale coalitie rond wonen en de inzet van partijen (incl. het  

 Rijk) bij de regionale aanpak scherp krijgen. Daarnaast de contacten die er vanuit de  
 Achterhoek zijn met verschillende departementen benutten om de deal rond te krijgen.  

 
Bereikbaarheid 

 Het Rijk investeert de komende jaren in de grootste infrastructurele knelpunten in het land. 

Ook moeten experimenten met nieuwe vormen van doelgroepenvervoer, openbaar vervoer 

(lightrail systemen) en deelsystemen de ruimte krijgen. In de gemeente Berkelland is een 
initiatief ontstaan voor de aanleg van een “slimme weg” (N18).  

Actie: verkennen of er in de regio nog meer ideeën zijn voor mobiliteitsexperimenten (bv. 
met zelfrijdend vervoer), waarvoor ruimte moet worden gecreëerd bij het Rijk.  



 
 

 

 
 

 
 

 

Duurzaamheid 
 Het regeerakkoord stelt dat in 2021 nieuwe woningen en andere nieuwe gebouwen in de 

regel niet meer op gas verwarmd worden. In lijn hiermee worden de energieprestatie-eisen 

voor nieuwbouw verder aangescherpt en zal in nieuwbouwwijken niet meer standaard een 
gasnet worden aangelegd. Daarnaast zal stapsgewijs ook de markt voor verduurzaming van 

de warmtevoorziening van de bestaande woningvoorraad op gang gebracht worden. Het 

regeerakkoord geeft daarbij aan dat met gemeenten, provincies, waterschappen en 
netbeheerders per regio gewerkt wordt aan een plan voor verduurzaming van de gebouwde 

omgeving om te komen tot een programmatische aanpak met een optimale mix van 
energiebesparing, duurzame warmte en duurzame opwekking. Binnen de Achterhoek wordt al 

lange tijd samen aan de energietransitieopgave gewerkt, vanuit een regionale transitienota. 
Komende tijd zal (samen met de provincie) een regionale uitvoeringsagenda met regionale én 

lokale routekaart naar 2030 worden uitgewerkt, waarbij de optimale mix van besparing en 

duurzame opwek met alle stakeholders wordt uitgewerkt.  
Actie: aanhaken bij de landelijke agenda en ontwikkelingen, om ervoor te zorgen dat ook  

de randvoorwaarden goed geregeld zijn en eventueel (proces)geld beschikbaar komt,  
om de gestelde ambities te kunnen realiseren.  

Daarnaast de mogelijkheid onderzoeken of een of meer gemeenten in de Achterhoek bereid 

zijn te starten met een voorbeeld/proefproject om een wijk aardgasvrij te maken. 

 

terug naar agenda  



 
 

 

 
 

 
ALGEMEEN BESTUUR 

 

Lobbybudget  
 

Vergadering d.d. 

Agendapunt 

Onderwerp 

Portefeuillehouder 

: 31 januari 2018 

: 6 

: Lobbybudget 

: De heer A. Spekschoor 

 

Toelichting: 
De Achterhoekse lobby is een van de kerntaken van de Regio Achterhoek. De bestuurlijke lobby richt 

zich met name op Provincie Gelderland, het Rijk en Brussel. De afgelopen jaren is dit sterk 
geprofessionaliseerd. De Regio Achterhoek werkt nauw samen met de lobbyist van de provincie, en de 

Achterhoek staat goed op de kaart bij onder andere de ministeries van Economische Zaken, 
Binnenlandse Zaken en koninkrijksrelaties en de provincie Gelderland.  

 

Om de Achterhoekse lobby optimaal uit te voeren is het van belang om budget beschikbaar te hebben 
om de lobby op goede en gedegen wijze tot uitvoering te brengen. In 2017 is hiervoor € 37.000 

beschikbaar gesteld uit de projectenreserve Regio Achterhoek. In doorontwikkeling is de lobby een 
belangrijke taak waarvoor een structureel budget in de begroting wordt verwerkt. Echter vooruitlopend 

op de definitieve besluitvorming hierover zullen er in 2018 diverse lobbyactiviteiten plaatsvinden 

(lentediner, bezoek PS en GS, werkbezoek DG Bestuur en Wonen). Voorgesteld wordt om een budget 
van € 20.000 beschikbaar te stellen uit de projectenreserve Regio Achterhoek. 

 
 

Voorstel: 

Een budget van € 20.000 beschikbaar stellen voor lobbyactiviteiten tot 1 juli 2018 ten laste van de 
projectenreserve Regio Achterhoek. 

 
 

 
 

 

 
 

 
 

 

 
 

 
 

 

Procedure: 
DB d.d.:  

Poho d.d.:   

Vervolgactie: 
communicatie: 

Mededeling beslissing 
aan: 

Bijlagen: 
Meegezonden:  

Ter inzage:  
Plaats van inzage: 

 

Consequenties: 
Financieel:  

Personeel: 

Nadere informatie bij: E. van Zuuk   Tel.nr.: (0314) 32 12 32 

 

terug naar agenda 

  



 
 

 

 

 

 

ALGEMEEN BESTUUR 
 
Agendapunt 7 

 

Vergadering d.d. 

Agendapunt 

Onderwerp 

 

Portefeuillehouder 

: 31 januari 2018 

: 7 

: Uitgangspunten programmabegroting 2019 inclusief procedurevoorstel, 

meerjarenraming 2019 – 2022 en jaarstukken 2017 

: De heer A. Spekschoor 

Toelichting 
Aanleiding: 

Ieder jaar stelt het AB in januari de uitgangspunten voor de begroting van het jaar daarna vast, dit 

moet ook dit jaar gebeuren. Vanwege de doorontwikkeling stellen we voor de Begroting 2019 een 
gewijzigde procedure voor.  

 
Uitgangspunten: 

Het verwachte gewogen gemiddelde van de autonome kostenstijging voor 2019 bedraagt 2,20%  

(75% loonkosten met index 2,4% en 25% overige kosten met index 1,60%). Hoewel de Regio te 
maken krijgt met deze autonome kostenstijgingen blijft de stijging van de inwonerbijdrage volgens 

indexeringsmethodiek van gemeenten beperkt tot 1,60% ten opzichte van de gewijzigde begroting 
2018 op jaarbasis (inclusief financiële gevolgen doorontwikkeling). Het verschil tussen autonome 

kostenstijging en indexeringsmethodiek moet binnen de begroting 2019 worden opgevangen. Zie voor 
een nadere toelichting van de uitgangspunten bijlage 1.  
 

Procedure: 
Formeel dient de begroting uiterlijk 1 augustus te worden ingediend bij GS. Dit jaar stellen we vanwege 

de doorontwikkeling een gewijzigde procedure voor. Volgens de oorspronkelijke planning zouden we 
medio april al het volledige boekwerk aan gemeenteraden voorleggen, zodat gemeenten tijdig hun 

zienswijzen kunnen geven. Op dat moment is de gewijzigde begroting 2018 die is gekoppeld aan het 

uitgewerkte voorstel rondom de doorontwikkeling echter nog niet vastgesteld. De gemeenteraden 
besluiten naar verwachting in juni over de doorontwikkeling. Om verwarring te voorkomen willen we de 

concept Begroting 2019 pas daarna verzenden.  
Dit betekent dat we de procedure voor het vaststellen van de begroting 2019 met 2 maanden uit willen 

stellen tot 1 oktober 2018. Hierdoor wordt het mogelijk een begroting 2019 inclusief de gevolgen van 
de doorontwikkeling voor te leggen en hoeft niet nog een aanvullende wijziging voor 2019 in procedure 

gebracht te worden. De Provincie Gelderland kan formeel geen toestemming geven voor uitstel, omdat 

het een wettelijke termijn betreft, maar zij heeft aangegeven geen actie te zullen ondernemen indien 
gemeenten akkoord gaan met dit procedure-voorstel. Deze gewijzigde procedure betekent dat 
gemeenten zelf voor de voorjaarsnota een doorrekening voor 2019 moeten maken op basis van de 
concept gewijzigde begroting 2018. Deze concept begroting wordt besproken in het AB van februari. 
Daarna kunnen ambtelijke doorrekeningen voor 2019 worden gemaakt. 
 
De jaarstukken zullen worden vastgesteld in de AB vergadering van 11 juli 2018.  

 
Zie voor het volledige procedurevoorstel bijlage 2. 

 

 
 

 



 
 

 

 
 

 

Voorstel 
1. Instemmen met de uitgangspunten voor autonome kosten (loonindex 2,4% en prijsindex 1,60%) 

én met de indexeringsmethodiek gemeenschappelijke regelingen (1,60%) als maximale stijging van 
de inwonerbijdrage.  

2. Kennis nemen van het procedurevoorstel én instemmen met een afwijkende procedure ten aanzien 

van de begroting 2019 waarbij uiterlijk 1 oktober aanbieden aan GS. 
 

Procedure: 
DB d.d.:  

Poho d.d.:   

Vervolgactie: 
communicatie: 

Mededeling beslissing 

aan: 

Bijlagen: 
Meegezonden:  

Ter inzage:  

Plaats van inzage: 
 

Consequenties: 
Financieel: ja 

Personeel: ja 

Nadere informatie bij: Esther van Zuuk   Tel.nr.: (0314) 32 12 32 

 

 
terug naar agenda



 
 

 

 

Bijlage 1: Uitgangspunten begroting 2019 en jaarrekening 2017  
 

Autonome loon- en prijsstijging 
Waarom wordt autonome stijging opgevoerd (1) en waarom op deze wijze (2).  

1. De Regio krijgt, net als gemeenten, te maken met autonome kostenstijgingen voor lonen en prijzen. 

Ook in de gemeentebegrotingen wordt rekening gehouden met autonome stijgingen.  
2. De Regio hanteert bij de uitgangspunten een nacalculatie voor het voorlaatste begrotingsjaar. De 

Regio moet al een jaar verder kijken dan gemeenten met informatie die op dit moment 
(septembercirculaire 2017) bekend is.  

 

 
Prijsontwikkeling Loonontwikkeling 

2018 2019 2018 2019 
prijsmutatie BBP (septembercirculaire 2017) 1,60% 1,60%   

overheidsconsumptie beloning werknemers    2,40% 2,40% 

Begroting Regio (excl. nacalculatie) 0,90% 1,60% 2,00% 2,40% 

 

De cijfers met betrekking tot de loonontwikkeling kunnen niet worden ontleend aan de CAO 

gemeenten. Het laatste akkoord kent een looptijd tot 1 januari 2019. De raming voor de loonindex is 
gelijk gehouden aan de verwachting overheidsconsumptie beloning werknemers voor 2018 uit de 

septembercirculaire 2017. 
 

Indexeringsmethodiek inwonerbijdrage gemeenschappelijke regelingen  
Het voorstel van de gemeenten ten aanzien van gemeenschappelijke regelingen is het hanteren van 

de prijsindex (bbp)uit de septembercirculaire 2017 als maximale stijging van de inwonerbijdrage 2019.  

 

Maximale stijging inwonerbijdrage 2018 2019 
Prijsindex (bbp) 0,90% 1,60% 

 
Rentepercentages (obv notitie rente commissie bbv) 

De rentevergoeding over het eigen vermogen is maximaal het rentepercentage dat is gebaseerd op de 

externe rentelasten over het totaal van lang en kort aangetrokken financieringsmiddelen. De Regio 
heeft geen aangetrokken financieringsmiddelen. Het rentepercentage voor toevoeging aan de 

algemene reserve wordt dan ook voor 2019 voorlopig op 0% vastgesteld. De werkelijke 
rentetoevoeging aan de algemene reserve over het dienstjaar 2017 wordt eveneens op 0% 

vastgesteld. De rentetoevoeging aan de voorziening stortplaatsen (netto contante waarde berekening) 

wordt voor 2019 voorlopig vastgesteld op 4,5% (basis berekening doelvermogen). De werkelijke 
rentetoevoeging voor het dienstjaar 2017 wordt voorlopig vastgesteld op een rentepercentage van 

1,3% (gebaseerd op het gerealiseerde renteresultaat in 2017). 
 

Ten aanzien van het rentepercentage voor nieuwe investeringen per 1 januari 2018 wordt uitgegaan 

te verwachten omslagrente voor 2019. Aangezien geen externe leningen zijn aangetrokken geldt een 
rentepercentage van 0% voor nieuwe investeringen voor 2019. Voor investeringen gedaan in 2017 

wordt in de jaarrekening 2017 eveneens een definitief rentepercentage van 0% gehanteerd. 
 

Surplus algemene reserve 
Een eventueel surplus van de algemene reserve wordt op begrotingsbasis bepaald, op basis van het 

laatste jaar van het meerjarenbeeld en rekening houdend met reeds genomen bestuursbesluiten. 

 
Gewijzigd beleid 2019 – 2022 (meerjarenraming) 

Voor de jaarschijf 2019 wordt de meerjarenraming 2018 - 2021 als uitgangspunt genomen voor de 
ontwikkeling van de inwonerbijdrage. Hierin is voor de jaarschijf 2019 behalve € 0,09 (€ 22.000 + 

€ 1.000) voor autonome kostenstijgingen geen overig nieuw beleid opgenomen (tabellen 

meerjarenraming op pagina 28 van de programmabegroting 2018).  
 

terug naar agenda  



 
 

Bijlage 2: Voorlopige bestuurlijke procedure begroting 2019 en jaarrekening 2017 

    DB AB   

  
Uitgangspunten       

Vaststellen uitgangspunten en behandelingsprocedure   10-jan 31-jan 

        
Programmabegroting       

Kaderbrief op hoofdlijnen (ivm doorontwikkeling zonder cijfers)   4-apr   

Verzenden kaderbrief naar gemeenten (uiterlijk 15 april) 5-apr     

Concept-programmabegroting in DB   28-jun   

Verzenden boekwerk naar gemeenten 15-jul     

Voorlopige standpuntbepaling/reacties gemeenten voor 10 sep     

Vaststelling programmabegroting     28-sep 

Verzenden begroting naar GS (wettelijk uiterlijk 1 aug) Uitstel tot 1-okt       

  
Jaarrekening 

 

  
Voorlopige jaarrekening gereed  vóór 1 mrt     

Start afrondende accountantscontrole (week 10) 5-mrt     

Voorlopige jaarrekening (tegelijk met kaderbrief)   4-apr   

Verzenden boekwerk naar gemeenten (uiterlijk 15 april) 13-apr     

Behandeling controlerapport accountant DB   28-jun   

Voorlopige standpuntbepaling/reacties gemeenten voor 25 juni     

Vaststelling jaarrekening + controlerapport     11-jul 

Verzending jaarrekening naar CBS en GS (wettelijk uiterlijk 15 juli) 15-jul       

  
Projecten 

 

  
Zijn afzonderlijke voorstellen gekoppeld aan proces A2020         

  
Overig 

 

  

Behandeling burap I     11-jul 

Behandeling burap II     7-nov 

Vaststelling productenraming 2019   jan 19   

 

terug naar agenda  



 
 

 

 

 
Agenda overleg stuurgroep Achterhoek 2020  
 

Datum: 25 januari 2018  

Tijdstip: 14.30 -16.30 uur    
Locatie:   Regio Achterhoek, Terborgseweg 21 Doetinchem 

 
LET OP: gewijzigde locatie! 

 

Genodigd:  
Stuurgroep A2020: Foppe Atema (voorzitter), Peter Drenth, Koen Knufing, Marieke Frank, Willem 

Huiskamp, Theo Lammers, Beatrijs van Riessen  
Ondersteuning:  Wilma Stortelder (secretaris stuurgroep/procesmanager Achterhoek2020), 

Babine Scholten (provinciaal adviseur) en Martine Angenent (alg. 

ondersteuning). 

 
1. Welkom  

W. Huiskamp is verhinderd. 

 
2. Voortgang en vervolg Achterhoekse ToekomstToer  (mondeling W. Stortelder) 

Voor informatie over de geplande reizen zie www.toekomsttoer.nl/ikgamee 

en voor een terugblik op de drie reizen in 2017 www.achterhoek2020.nl/toekomsttoer 
 

3. Contouren Toekomstagenda Achterhoek (bijlage 1, ter bespreking) 
Bespreken contouren Toekomstagenda. Een eerste tekstopzet wordt uitgedeeld. 

Punt van aandacht: De tekst voor de agenda moet medio februari gereed zijn om het drukproces 

nog te halen. De eerst volgende stuurgroep is echter pas op 8 maart. Keuze is om een extra 
stuurgroep te plannen medio februari of om een schriftelijke ronde te doen. 

 
4. Opzet Achterhoek 2020-avond 19 maart (bijlage 2, ter bespreking) 

Bespreken opzet van de avond. 
 

5. Regiodeal (mondeling, door F. Atema) 

Terugblik op bijeenkomst van 17 januari en vervolgstappen. 
 

6. Projecten Uitvoeringsagenda2.0 Bespreken van de volgende projecten: 
 

a. Innovatiefestival 2018 e.v. jaren (bijlage 3, ter besluitvorming) 

Akkoord gaan met het indienen van dit project. 
 

b. Get In The Ring Achterhoek (bijlage 4, ter besluitvorming) 
Akkoord gaan met het indienen van dit project. 

 

c. Verbindingsorganisatie Achterhoek 2020 (bijlage 5, ter besluitvorming) 
Akkoord gaan met het indienen van dit project. 

 
d. Euregio Academie Willem V (bijlage 6, ter bespreking) 

 
e. Next way of building (Mondeling) 

 

f. OZO verbindzorg (Mondelinge toelichting B. van Riessen) 
 

7. Begroting A2020 eerste half jaar 2018 (bijlage 7, ter vaststelling) 
 

http://www.toekomsttoer.nl/ikgamee
http://www.achterhoek2020.nl/toekomsttoer


 
 

 

 

 
8. Fijnmazige bereikbaarheid (bijlage 8, toelichting door M. Klein Holkenborg) 

 
9. Verslag vorige keer d.d. 7 december (bijlage 9, ter vaststelling) 

Vaststellen van het verslag.  
 
10. Mededelingen, afstemming en terugkoppeling 

 Ingekomen brief VNO/NCW inzake RBP-Achterhoek (bijlage 10, ter kennisname) 

 Groeiagenda VNO/NCW (bijlage 11, ter kennisname) 

 Stand van zaken project Zon op Erf (Mondelinge toelichting B. Scholten) 

 
11. Agenda volgende keer: 8 maart 2018  

 Achterhoek 2020 avond 19 maart 

 Toekomstagenda 

 Presentatie voortgang Smart Business Centrum 

 Werkbezoek PS 4 april 

 Diverse projecten ter besluitvorming/bespreking 

 
12. Rondvraag  

 

Belangrijke data: 
26 januari:   ToekomstToer Samen Goed Wonen (derde reis) 
26 januari:   ToekomstToer Slim Samen Reizen 

26 januari:   Werkconferentie ‘Economic Boards bundelen krachten’  
(organisatie VNO/NCW midden), deelname: Foppe, Theo en Willem 

gaan. 

31 januari:   3O klankbordgroep doorontwikkeling 
1 februari:   Gezamenlijk overleg stuurgroep met AB, toekomstagenda Achterhoek 

19 en 26 februari:  ToekomstToer Circulaire Economie (o.v.b) 
20 februari:   ToekomstToer Werken naar Amsterdam 

21 februari:   ToekomstToer Samen onderweg naar een circulaire landbouw 

19 maart:   Achterhoek2020 avond 
4 april:    Werkbezoek PS 

16 mei:    Lentediner 
4 sept:    Werkbezoek GS 

 

terug naar agenda  



 
 

 

 

 

 

ALGEMEEN BESTUUR 

 
Agendapunt 10 

 

Vergadering d.d. 

Agendapunt 

Onderwerp 

Portefeuillehouder 

: 31 januari 2018 

: 10 

: Goedkeuring projecten t.b.v. aanvraag Gebiedsopgave 

: De heer P. Drenth 

Toelichting 
Op 25 januari liggen in de stuurgroep A2020 3 projecten ter goedkeuring voor om vervolgens ingediend 

te worden bij de provincie in het kader van de gebiedsopgave. 
Mocht de stuurgroep een positief advies geven over deze projecten, dan dient het AB het indienen 

formeel te accorderen. 

 
Het gaat om de volgende projecten: 

1. Innovatiefestival 2018 e.v. 
Het innovatiefestival wordt gehouden van 13 t/m 21 maart. En omvat 8 evenementen. De 

conceptaanvraag stond op de agenda van het AB van 13 december. Op verzoek van de 
stuurgroep wordt het innovatieve karakter en de financiële onderbouwing verder uitgewerkt. De 

definitieve aanvraag wordt nagezonden.  

2. Get in the Ring Achterhoek 
Dit project richt zich op start-ups die een “pitch-wedstrijd” houden. De twee meest kansrijk 

startups krijgen een coachingstraject aangeboden. De aftrap is tijdens het innovatiefestival. 
Doel is onder meer om startups te binden aan de Achterhoek.   

3. Verbindingsorganisatie Achterhoek2020 jan-juli 2018. Conform 2017 vragen we de provincie bij 

te dragen aan de verbindingsorganisatie A2020 (t.b.v. inzet kennismakelaars). 
Gelet op de doorontwikkeling kijkt A2020 een half jaar i.p.v. een jaar vooruit. 

 
Het advies van de stuurgroep wordt, samen met de andere terugkoppelpunten mondeling in de 

vergadering ingebracht. 

 
Voorstel 

1. Indien de stuurgroep positief adviseert over de projecten, akkoord gaan met het indienen van 
de projecten bij de provincie (gebiedsopgave). 

 

Procedure: 
DB d.d.:  

Poho d.d.:   

Vervolgactie: 
communicatie: 

Mededeling beslissing 
aan: 

Bijlagen: 
Meegezonden:  

Ter inzage:  
Plaats van inzage: 

 

Consequenties: 
Financieel:  

Personeel: 

Nadere informatie bij: W. Stortelder   Tel.nr.: (0314) 32 12 42 

 

terug naar agenda 

 

 

 

 



 
 

 

 

 

 

ALGEMEEN BESTUUR 
 
Agendapunt 11 

 

Vergadering d.d. 

Agendapunt 
Onderwerp 

Portefeuillehouder 

: 31 januari 2018 

: 11 
: Afstemmingspunten uit de poho’s  

: diverse 

Poho Sociaal 23 november 2017 

 De regiovisie Sociaal Domein is inmiddels door een aantal gemeenteraden aangenomen. De rest 

volgt in december.  

 De terugblik op 2017 laat zien dat het een goed jaar is geweest. Er is heel veel gebeurd, 

waarbij de rol van het MOSD steeds meer gestalte krijgt. Het jaarplan 2018 is in concept 
besproken; ook dit jaar staat vol van stevige uitdagingen. Het blijft daarbij zoeken naar de 

juiste verhoudingen tussen ambitie en ambtelijke capaciteit. 
 Op het thema ‘verwarde personen’ wordt beter gekoppeld tussen de regionale projecten en de 

bestuursopdracht van de GGD.  

 

Poho mobiliteit 14 december 2017 
Aanbesteding OV-concessie 
Aanbestedingsprocedures per concessiegebied worden komende jaren voorbereid (tbv aanbesteding in 
2026. Poho brengt een aantal Achterhoekse kernpunten richting GS, waaronder: 

 Het moet mogelijk zijn om met alle vervoerders in het concessiegebied 1 regiecentrale in te richten, 

zodat qua werk en kosten een fikse efficiencyslag behaald wordt. Dit was bij de huidige concessie 
niet toegestaan. 

 Spoorlijnen Winterswijk-Zutphen-Apeldoorn en Arnhem-Winterswijk worden straks in zijn geheel 

aanbesteed, zodat er uiteindelijk 1 vervoerder op de lijn gaat rijden. Dit ondanks de nu bepaalde 

grenzen van de nieuwe concessiegebieden, waardoor deze twee spoorlijnen in twee verschillende 
concessiegebieden liggen. 

 De indeling van de concessiegebieden moet logisch zijn qua reizigersstromen, waarbij de 

gemeentegrenzen van ondergeschikt belang zijn. 
Lelystad Airport  
Dit dossier wordt komende tijd vast agendapunt voor poho, omdat het zeer actueel is en de 

ontwikkelingen elkaar in rap tempo opvolgen. 
 

Voortgang dubbelspoor Didam-Doetinchem 
GS/PS hebben besloten door te gaan met de huidige geplande spoorverdubbeling. PS heeft bevestigd 

dat de beschikbaar gestelde 25 tot 30 mln. euro bestemd is voor verbeteringen aan het spoor tussen 
Didam en Doetinchem. Dit ziet PS als een beginbedrag en is niet taakstellend voor het hele proces. 

Tweede fase N18 
Als vervolg op het aanbieden van de rapportage Tweede fase N18 aan gedeputeerde Conny Bieze, 
wordt een brief met vervolgstappen gestuurd worden naar GS (en in CC naar Rijkswaterstaat). 

 
Poho ROV van 7 december 

Aanpak leegstand 
De eindrapportage ‘Achterhoek naar voren. Aanpak tegen leegstand’ van de Stec-Groep is vastgesteld 
in het Poho en is de opmaat voor een regionale versnellingsaanpak en de Regiodeal met het Rijk.  

 
Aanpak bestaande woningvoorraad 
In 2017 is er een Achterhoeks Woonwensen- en Leefbaarheidonderzoek uitgevoerd. De definitieve 

rapportage wordt in februari 2018 besproken en vastgesteld in de Stuurgroep Regiovisie Wonen. 
Ondertussen wordt de informatie uit het onderzoek reeds gebruikt om te komen tot een aanpak en 

uitvoeringsstrategie voor de kwaliteit van de bestaande woningvoorraad. Dit vormt tevens input voor de 



 
 

Regiodeal. Ook wordt er gewerkt aan de bewustwording, onder meer door de reizen van Samen Goed 
Wonen die in het kader van de Achterhoekse ToekomstToer worden georganiseerd.  

 
Wonen en zorg 
Atrivé heeft onderzoek gedaan naar de (toekomstige) vraag en het aanbod van wonen en zorg in de 

Achterhoek. Daar komen een aantal conclusies uit, die in de Poho’s Sociaal en ROV worden besproken. 
Wanneer ervoor gekozen wordt om hier regionaal verder mee aan de slag te gaan, dan moet er ook 

ambtelijke capaciteit worden vrijgemaakt. 
 

Projecten Uitvoeringsagenda 2.0/Steengoed benutten 
Het Poho ROV is akkoord met de projecten Asbesttrein en Vitaal Centrum Aalten. 

 

Verkenning huisvesting EU-arbeidsmigranten 
Ingestemd wordt met de offerte voor een verkenning van vraag en aanbod bij de huisvesting van EU-

arbeidsmigranten. 
 

Evaluatie regionale woonagenda 2015-2025 

In de regionale woonagenda is afgesproken om na de uitvoering van het Achterhoeks Woonwensen- en 
Leefbaarheidsonderzoek een eerste evaluatie te houden. Deze evaluatie bestaat uit een terugblik (2015-

2018) en een blik vooruit (2018-2025). De ambtelijke werkgroep brengt eind januari een rapportage uit, 
die begin februari besproken wordt in de Stuurgroep Regiovisie Wonen. 

 
Poho DE  van 14 december  

Huisvesting arbeidsmigranten 
Bij het onderzoek naar de huisvesting van arbeidsmigranten moet goed worden gekeken naar het 
reguleren van passende woonruimte. In de regio is een aantal bemiddelingsbedrijven actief die het 

goed doen. Het is belangrijk om deze in contact te brengen met bedrijven die gebruik maken van 
arbeidsmigranten (in het kader van maatschappelijk verantwoord ondernemen). Het Poho ROV wordt 

gevraagd de kwaliteit van huisvesting mee te nemen in het onderzoek. 

 
Vereveningsmogelijkheden voor uitbreiding van niet-agrarische bedrijven in het buitengebied 
Het Poho is van mening dat er variatie tussen gemeenten mogelijk moet zijn (lokale invulling). 
Afstemming hierover loopt via de multifunctionele werkgroep en tussenresultaten worden voorgelegd 

aan de Poho’s DE en ROV. 

 
Detailhandel 
De gemeenten gaan deelnemen aan de Retaildeal; dit helpt in de beeldvorming naar ondernemers. 
Daarnaast wordt regionaal een koopstromenonderzoek uitgevoerd. 

 
Ontwikkelingen POA – Werkbedrijf 
Momenteel wordt er gewerkt aan het samengaan van beide organisaties en wordt er aangehaakt bij de 

doorontwikkeling van de regionale samenwerking. De thematafel zou de naam ‘Werkbedrijf’ moeten 
krijgen (is landelijke term) en niet inclusieve arbeidsmarkt (wellicht als ondertitel). 

 
Regionaal programma Bedrijventerreinen 
Zowel in Oost- als in West Achterhoek zijn de overschotten in bedrijventerreinen niet meer aan de orde. 

Op basis van deze nieuwe aantallen wordt een gesprek met de gedeputeerden aangegaan, waarbij ook 
de kwalitatieve aspecten (revitalisering) aan de orde komen. 

 
Voorstel 

Kennisnemen van de terugkoppeling 

Procedure: 
DB d.d.:  

Poho d.d.:   

Vervolgactie: 
communicatie: 

Mededeling beslissing 
aan: 

Bijlagen: 
Meegezonden:  

Ter inzage:  
Plaats van inzage: 

 

Consequenties: 
Financieel:  

Personeel: 

Nadere informatie bij: W. Stortelder   Tel.nr.: (0314) 32 12 42 

 

terug naar agenda 


